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PROTOKÓŁ Nr XXVI/2016 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 24  listopada   2016 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady 
Przed rozpoczęciem sesji chciałem złożyć oświadczenie. Jak Państwo zauważyliście w 
porządku dzisiejszych obrad w punkcie 11 jest odwołanie Przewodniczącego Rady Powiatu. 
Szanowni Państwo jesteśmy na przedostatniej sesji w tym roku, w miesiącu grudniu 
chcielibyśmy przyjąć budżet na przyszły rok. Jest to jedno z ważniejszych wydarzeń w 
dziejach sesji, przyjęcie budżetu w miesiącu grudniu skutkuje tym, że w miesiącu styczniu 
możemy ogłosić przetargi na inwestycje, które są zaplanowane w budżecie i nie przyjęcie 
tego budżetu skutkowałoby tym, że nie moglibyśmy złożyć tychże wniosków, albo ogłosić 
przetargów. Szanowni Państwo kierując się głównie dobrem Rady Powiatu wnoszę ażeby w 
punkcie 11 przy odwołaniu Przewodniczącego Rady głosowali wszyscy radni za odwołaniem 
mnie z funkcji Przewodniczącego Rady. Jest to mój wniosek i jak już powiedziałem kieruję 
się dobrem Powiatu. 
Czy są uwagi do dzisiejszego porządku obrad? 
 
Starosta 
Panie Przewodniczący, szanowna Rado w związku z oświadczeniem Pana Witolda 
Rutkowskiego dotyczącego przede wszystkim punktu 11 dzisiejszej sesji to jest „Przyjęcia 
uchwał Rady Powiatu” i w tym przypadku odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej. Rozwijając jak gdyby dalej tą wypowiedź, uzupełniając ją o kwestie 
dotyczące przyjęcia budżetu jeszcze w tym roku na 2017 rok, jako radny, a w tym punkcie 
mogę wnosić o zmianę porządku obrad. Proszę Radę by rozszerzyć porządek proponowany 
i wyświetlony tutaj na slajdzie o uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
Powiatu. Szanowni Państwo jest to związane z możliwym ryzykiem braku możliwości 
zwołania kolejnej sesji w momencie odwołania Pana Przewodniczącego w punkcie 11. 
Dlatego też proszę szanowną Radę o to żeby  zgodziła się na zmianę porządku i 
rozszerzenia o wybór Przewodniczącego Rady Powiatu, jeżeli dojdzie do odwołania 
obecnego Przewodniczącego Witolda Rutkowskiego. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję, więc Pan Starosta wnosi, żeby w punkcie 11 po uchwale o odwołaniu 
Przewodniczącego Rady Powiatu wprowadzić punkt powołanie Przewodniczącego Rady 
Powiatu, kto jest za tym? 
 
Radny Wojewódka 
W kwestii formalnej, to jest jakiś wniosek warunkowy? bo nie rozumiem. Czegoś takiego nie 
przewiduje ani ustawa, ani statut to co Pan Starosta powiedział, że wniosek warunkowy, jeśli 
dojdzie do odwołania to pod tym warunkiem wnosi o rozszerzenie porządku obrad. To jest 
sytuacja dziwna i nieprzewidziana żadnymi przepisami, więc ja wnoszę wobec tego, że jest 
to nowe i nieprzewidziane porządkiem na podstawie punktu 19 statutu, wnoszę o przerwanie 
obrad dzisiejszej sesji i wyjaśnienie tej sytuacji, kontynuowanie sesji w innym terminie. 
Dziękuję. 
 
Starosta 
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Szanowni Państwo to nie jest warunkowe wprowadzenie tylko rozszerzenie porządku obrad, 
zwyczajny wniosek o rozszerzenie paragraf 20 Statutu Powiatu, proszę sprawdzić, to jest 
wniosek o rozszerzenie porządku obrad. Mnie jako, mojej osoby jako radnego, mam takie 
prawo do wniesienia o rozszerzenie, o projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 
Rady Powiatu. 
 
Radna Rachwalska 
Pan Starosta użył, Pan radny Burdzy użył sformułowania o ile wynik głosowania będzie taki, 
że wszyscy przychylą się do wniosku Pana Przewodniczącego. Nie jesteśmy w stanie 
przewidzieć wyniku tajnego głosowania, więc taki punkt jest bezzasadny, właśnie na tym 
polega jego warunkowość, nie ma podstawy. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna jako Przewodniczący Rady pozwolę sobie powiedzieć, że jeżeli wniosek jest dalej 
idący, a będzie to w porządku obrad, to wniosek może być bezprzedmiotowy i co do tego nie 
mam żadnych wątpliwości. 
 
Joanna Haligowska -                     
Proszę Państwa chciałam to wyjaśnić, bo tu prawdopodobnie doszło do błędu w komunikacji, 
zarówno radny, może ja przytoczę brzmienie paragrafu 20 Statutu Powiatu. W tym paragrafie 
w ustępie 5 mamy przewidzianą taką możliwość z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę 
projektu porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych albo zarząd powiatu. 
Pan Starosta z tego co słyszeliśmy wystąpił o zmianę porządku obrad, ma takie uprawnienie 
jako radny. Jeżeli został źle zrozumiany to wyjaśnił to następczo, że nie chodzi o żaden 
wniosek warunkowy. W związku z powyższym jeżeli mamy do czynienia z wnioskiem 
wysnutym na podstawie paragrafu 20 Statutu nie widzę żadnych powodów aby tego wniosku 
nie głosować zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym, dziękuję. 
 
Radna Rachwalska 
Te zapisy znamy i nie tego punktu dotyczyła moja uwaga. Dotyczyła tego, że po pierwsze nie 
mamy projektu uchwały, to jest raz, a dwa jeżeli wprowadzamy punkt do obrad do porządku 
o ile wynik głosowania, no to z góry zakładamy jakiś rodzaj warunkowania, że jest to o ile, co 
to znaczy o ile? Więc oczywiście tutaj nie ma podstaw, żeby taki wniosek wprowadzić, jest 
on póki co bezzasadny. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze ja rozumiem, wszyscy wyrazili swoje zdanie, Pan Starosta jeszcze raz. 
 
Starosta 
Jeszcze raz proszę żebym nie został źle zrozumiany. Mam prawo wnosić o rozszerzenie 
porządku obrad dzisiejszej sesji jak każdej  innej w tym tylko i wyłącznie punkcie, w innych 
punktach, paragrafach statutu może to zrobić Zarząd, może to zrobić Przewodniczący Rady. 
Na samym początku przed podjęciem przez Radę Powiatu proponowanego porządku obrad 
dzisiejszej sesji czy każdej innej każdy z radnych ma prawo wnieść zmiany. I taką zmianę 
zaproponowałem Radzie i tą zmianą jest projekt uchwały Rady Powiatu o wyborze 
Przewodniczącego Rady Powiatu jako ostatni w punkcie 11. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję, kto chciałby zabrać głos? Nie widzę chętnych, w związku z tym przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za tym ażeby w punkcie 11 po punkcie – odwołanie Przewodniczącego 
Rady Powiatu w Środzie Śląskiej Pana Witolda Rutkowskiego wprowadzić projekt uchwały o 
powołaniu Przewodniczącego Rady Powiatu. 
 
Radny Wojewódka 
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Panie Przewodniczący ale był również wniosek o przerwanie sesji ja myślę, że w tej 
kolejności powinien Pan poddać pod głosowanie, wniosek o przerwanie sesji, a dopiero w 
dalszej kolejności… 
 
Przewodniczący Rady 
Ja nie wiedzę podstaw do tego, żeby przerwać sesję. 
 
Joanna Haligowska 
Panie Przewodniczący, wnioski formalne głosujemy poza kolejnością. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze w związku z tym najpierw będziemy głosować wniosek Pana radnego Wojewódki, kto 
jest za tym, ażeby w tej chwili przerwać dzisiejszą sesję, przy czym musielibyśmy w takiej 
sytuacji i robi się to na wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu, proszę mi wyjaśnić czy 
ktoś inny może to zgłosić? 
 
Joanna Haligowska 
Na jakie pytanie mam odpowiedzieć. 
 
Przewodniczący Rady 
Według mojej wiedzy taki wniosek o przerwanie sesji i wyznaczenie terminu sesji kiedy 
indziej, bo na tym to by polegało, może złożyć Przewodniczący Rady, proszę to sprawdzić. 
 
Joanna Haligowska 
W takim razie wnioskodawca musi zdefiniować, czy chodziło mu o przerwanie sesji? 
 
Radny Wojewódka 
Przerwanie sesji.  
 
Joanna Haligowska 
Ale dokończenie tej samej sesji na innym posiedzeniu, czy o przerwę w sesji? 
 
Radny Wojewódka 
Tak, punkt 3 przerwanie sesji dokończenie w innym terminie. 
 
Przewodniczący Rady 
Termin musi być podany.  
 
Joanna Haligowska 
Jeszcze raz Panie radny proszę powiedzieć podstawę którą sobie Pan zażyczył. 
 
Radny Wojewódka 
Tylko się do mnie to stosuje inni nie muszą podstawy  podawać, ok. paragraf 19 pkt. 3  
wnoszę o przerwanie i dokończenie sesji w innym terminie. Statut nie mówi o podaniu 
terminu, nie ma ani słowa o tym, że termin musi zostać określony. 
 
Joanna Haligowska 
Mogę podejść do Pana na chwilę?   
 
Przewodniczący Rady 
Proszę mi jeszcze powiedzieć kto taki wniosek może zgłaszać? 
 
Joanna Haligowska 
Panie radny paragraf 26 Statutu wnioski formalne, nie jest to wymienione enumeratywnie 
wniosek o przerwanie sesji, dlatego prosiłam o sprecyzowanie przez Pana, czy Panu chodzi 
o wniosek o przerwę, czy o przerwanie sesji. 
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Radny Wojewódka 
Wniosek nie dotyczy przerwy na podstawie paragrafu 26 jak mówi Pani mecenas, tylko o 
przerwę, a nie  na podstawie paragrafu 19 na wniosek Przewodniczącego lub radnego rada 
może postanowić o przerwaniu, czyli w  głosowaniu Rada może postanowić o przerwaniu 
obrad i taki wniosek składam. 
 
Joanna Haligowska 
Skoro nie jest to wniosek wymieniony enumeratywnie pośród wniosków formalnych to ten 
wniosek nie może być głosowany poza kolejnością, tak jak inne wnioski formalne. Skoro Pan 
twierdzi, że nie jest to wniosek o przerwę, wymienionych pośród wniosków formalnych, ten 
Pana wniosek będzie głosowany po wniosku Pana Starosty, który padł jako pierwszy. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze pani mecenas, żebyśmy się rozumieli, czyli rozumiem, że w tej chwili mam 
przegłosować wniosek… 
 
Joanna Haligowska 
Ja tutaj nie widzę żadnego problemu dlatego, że  obydwa wnioski będą przegłosowane. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze głosujemy wniosek Pana Starosty według kolejności zgłoszeń, kto jest z radnych za  
tym aby w punkcie 11 … 
 
Joanna Haligowska 
Panie Przewodniczący proszę jeszcze raz sformułować szczegółowo ten wniosek, bo to jest 
wniosek o rozszerzenie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady 
Wniosek Pana Starosty jest taki, Panie Starosto proszę sformułować ten wniosek jeszcze 
raz, żeby nie było nieporozumień. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo wnoszę o rozszerzenie porządku obrad w punkcie 11 jako ostatni punkt o 
przyjęcie projektu do porządku proponowanego, przyjęcie uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Powiatu. 
 
Przewodniczącego Rady 
Projektu uchwały, to jest projekt. 
 
Starosta 
Tak. 
 
Przewodniczący Rady 
Kto jest za tym ażeby do dzisiejszego porządku obrad przyjąć wniosek Pana Starosty o 
wprowadzenie tego punktu, który został przedstawiony. Kto jest za? 
 

ZA – 11 P - 5 W – 1 
 

Wniosek został przyjęty. 
Radna Rachwalska 
Mam pytanie do Pani radcy prawnej, mogę? Do Pani prawnik. Czy nie potrzebujemy 
uchwały, rozszerzenie naszego porządku o projekt uchwały, nie potrzebujemy projektu 
uchwały? Łącznie z wnioskiem i uzasadnieniem? 
 
Joanna Haligowska 
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Wniosek, który został poddany pod głosowanie w trybie doraźnym, także projekt uchwały też 
jest w tym samym trybie przygotowany, więc będzie przygotowany tutaj na tej sesji. 
 
Przewodniczący Rady 
Zarządzę przerwę, Biuro Rady dostarczy wszystkim radnym projekt uchwały w odpowiednim 
czasie. Przechodzimy do wniosku Pana Wojewódki proszę jeszcze raz sprecyzować ten 
wniosek. 
 
Radny Wojewódka 
Nie słyszałem tego pytania. Do dwóch rzeczy chciałbym się odnieść mój wniosek dotyczył 
przerwania posiedzenia sesji i dokończenia tej samej sesji w innym terminie. Natomiast 
patrzę jeszcze do statutu i punkt 28 mówi, że wniosek o zmianę porządku powinien zawierać 
projekt uchwały, taki projekt nie został dostarczony dzisiaj. 
 
Przewodniczący Rady 
Wszystko jest jasne Pani radny głosujemy wniosek Pana radnego, kto jest za tym, ażeby 
przerwać obrady obecnej sesji? 
 
Joanna Haligowska 
Ja jeszcze chciałabym zwrócić uwagę, że ten wniosek o wyczerpanie obrad który złożył Pan 
radny Wojewódka w trybie paragrafu 19 ust. 3 statutu on jest obwarowany przesłanką, która 
powinna być spełniona, żeby w ogóle wystąpić z takim wnioskiem. A przesłanka jego 
spełnienia to jest niemożliwość wyczerpania porządku obrad na jednej sesji i w tej sytuacji 
nie ma takiego zagrożenia, że porządek sesji nie zostanie wyczerpany albo, że mamy późne 
godziny i już stan sesji pozwala nam podejrzewać, że nie dokończymy na jednym 
posiedzeniu. W związku z powyższym uważam, że ta przesłanka do złożenia takiego 
wniosku nie została spełniona. Oczywiście Rada będzie głosowała, Państwo decydujecie 
jednakowoż moim obowiązkiem jest wskazać, że nie w każdym momencie można złożyć 
podobny wniosek. 
 
Radny Wojewódka 
W momencie kiedy składałem ten wniosek przesłanka była spełniona został złożony nowy 
wniosek o rozszerzenie porządku bez uchwały, nie przewidziany w porządku sesji, który 
otrzymaliśmy i uważam, że jak najbardziej taka przesłanka istniała i nadal istnieje, nadal nie 
otrzymaliśmy projektu uchwały o której mówi statut, rozszerzenie, złożenie wniosku o ujęcie 
dodatkowej uchwały wiąże się z przedstawieniem projektu. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze Panie radny, wszystko jest jasne. Przechodzimy do głosowania, kto się przychyla do 
wniosku Pana radnego Wojewódki ażeby obecnie przerwać sesję i przeprowadzić ją w innym 
terminie? 

 
ZA – 6 P – 11 W – 0 

 
Salę opuścił radny Daniel Padewski. 
Obecnych 16 radnych. 
    
     
Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianą, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 10  P – 1  W – 5 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu Nr XXV/2016  z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w 

Środzie Śląskiej. 
7. Ocena funkcjonowania Wydziału Urbanistyki, Architektury i Budownictwa. 
8. Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych składanych na 

podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o oświadczeniach 

majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
10.  „15 min. dla wyborców”. 

11. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
- ustalenia na rok 2017 wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 
pojazdu, 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016,  
- odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej – Pana Witolda 
Rutkowskiego, 
- wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji.                                                                                            
 
Salę opuścił radny Mariusz Wojewódka 
Obecnych 15 radnych. 
 
Ad. 3/Przyjęcie protokołu Nr XXV/2016 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXV/2016 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  27 października   2016 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXV/2016 głosowała:   
 

ZA - 15  P - 0  W – 0  

 
 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)     
   
Do sali wrócił radny Daniel Padewski  
Obecnych 16 radnych 
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.    
 
Do sali wrócił radny Mariusz Wojewódka  
Obecnych 17 radnych 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Ad. 6/  Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Typu 
Socjalizacyjnego w Środzie Śląskiej. (załącznik nr 5 do protokołu)       
 
Radny Wojewódka 
Brakuje mi takiej jednej informacji w tym sprawozdaniu o stanie ilości wychowanków, w 
miesiącach, czy latach, nie ma nic jest tylko stan obecny, jak to się zmieniało w 
poszczególnych latach? 
 
Michał Bryk – Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego 
Poniżej jest taka tabela, która obrazuje tą sytuację. 
 
Radny Wojewódka 
Ale to jest ilość przychodzących i ilość odchodzących, a jaki był stan w poszczególnych 
miesiącach czy lata. Bo teraz jest, z tego co jest podane  20 osób tak? I są przyjścia i 
odejścia natomiast nie ma takiego stanu, nie wiem czy Pan mnie rozumie ile w danej chwili 
przebywało, czy się mieściło w tej dwudziestce, czy było więcej wychowanków. Jak to się 
zmienia? Bo były takie czasy, że było duże przekroczenie. I też była mowa jakiś czas temu o 
tym, że będzie ten drugi budynek otwierany na ul. Wrocławskiej i w obecnym stanie skoro 
jest 20 wychowanków to co w takim razie z tą drugą, z tym oddziałem, czy filią coś takiego 
miało być. Jakie są plany wobec tego, w tej sytuacji? 
 
Michał Bryk – Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego     
Tak potwierdzam, że ruch wychowanków jest dosyć znaczący. Regulaminowa liczba 
wychowanków, którzy powinni przebywać w placówce to jest 20 dzieci. Każda liczba, każda 
ilość większa od 20 oznacza, że o przyjęcie takiego dziecka należy uzyskać zgodę Urzędu 
Wojewódzkiego i też o takie zgody występowaliśmy jak przychodziły takie okoliczności. 
Jednocześnie jak Państwo widzicie z ruchu wychowanków, w związku z tym, że odeszło z 
naszej placówki piętnaścioro dzieci  w tym roku tylko. Ja podkreśliłem również w 
sprawozdaniu, że w  ciągu ostatnich dwóch lat ubyło  38 dzieci co oznacza jakby dwukrotnie 
likwidowaliśmy placówkę, jednocześnie dzieci napływają. Prawdą jest, że liczba 20 była 
parokrotnie przekroczona, nie mniej jednak proszę wziąć pod uwagę, że konieczność 
stworzenia filii wynika z przepisów, które mówią o tym, że w tego typu placówkach od roku 
2020  powinno przebywać nie więcej niż 14 dzieci. Tą placówkę na Wrocławskiej jak 
Państwo wiecie przygotowujemy głównie własnymi siłami z budżetu placówki, który nie jest 
aż tak duży, żeby był znaczący postęp prac. O tym co mówił Pan Starosta w sprawozdaniu 
swoim Państwo słyszeliście, przeszedł wniosek został zaakceptowany wniosek dotyczący 
projektu termomodernizacji tego obiektu, to jest olbrzymi sukces, który pozwoli, stworzyć 
nową perspektywę dla tego budynku i umożliwi nam działanie w jeszcze lepszych 
standardach. Mamy na to czas tych kilka lat, żeby doprowadzić ten budynek do stanu 
używalności. Ale konieczność stworzenia takiej placówki drugiej w stosunku do tej która 
istnieje jest moim zdaniem oczywista, bo od lat liczba 28 dzieci to jest taka liczba, która mniej 
więcej w powiecie tej wielkości  jest potrzebna. W latach ubiegłych szczegółowe 
sprawozdania były prezentowane również z ilością w rozbiciu na poszczególne miesiące, nie 
chciałem Państwa po prostu zanudzać tymi danymi statystycznymi nigdy nie było o to pytań. 
Ale zapewniam, że liczba jest bardzo często przekraczana powyżej 20-stu. A stan prawny za 
dwa lata będzie taki, że tylko 14 –ście dzieci będzie mogło przebywać w placówce. Czy to 
jest wystarczająca odpowiedź? 
 
Radny Wojewódka 
Tak. 
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie, czy mogę w punkcie dotyczącym tej polityki społecznej naszej do Pana 
Starosty?  
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Przewodniczący Rady 
To znaczy, ja myślę, że będziemy mieli inne. 
 
Radna Rachwalska 
Dotyczy polityki społecznej. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo.   
 
Radna Rachwalska 
Dzisiaj odbyła się dosyć spora konferencja z udziałem Wiceminister Rodziny i Pracy i z 
udziałem tutaj wszystkich samorządowych przedstawicieli. Czy z naszego Powiatu ktoś 
reprezentował służby społeczne na tym spotkaniu? 
 
Katarzyna Misiuna – Dyrektor PCPR  
Nie, dlatego, że dzisiaj była sesja. 
 
Starosta  
Usłyszała Pani odpowiedź. Dzisiaj jest sesja, dzisiaj był w porządku obrad informacja 
dotycząca funkcjonowania Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej. Ja w dniu sesji 
odmawiam, jak gdyby odkładam wizyty wszędzie gdzie ewentualnie są zaproszenia, dla 
mnie ważniejsza jest sesja i dla pracowników dotyczących akurat tego aspektu, który jest 
dzisiaj na sesji i są pytania, też jest ważniejsza sesją. 
 
Radna Rachwalska 
Po pierwsze spotkanie było 11.00, a po drugie nie tylko kierownicy jednostek albo sam 
Starosta, czy kierownik wydziału musi uczestniczyć w takim spotkaniu. Przypuszczam, że 
ważkie tematy były poruszane o których należałoby nie ze źródeł pisanych, tylko 
bezpośrednio się dowiadywać.  
 
Starosta 
Skoro Pani tak wie, bo ja nie przypominam sobie, żebym dostał zaproszenie. Jakie ważne 
tematy były poruszane na tym spotkaniu z Panią Minister? Może Pani coś wie więcej, na 
przyszłość żebym wiedział, nie dostałem zaproszenia. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.       
 
Ad. 7/ Ocena funkcjonowania Wydziału Urbanistyki, Architektury i Budownictwa. 
(załącznik nr 6 do protokołu)       
 
Radny Wojewódka 
Tutaj mamy podaną ilość wydawanych decyzji, pozwoleń i tak dalej, chciałbym zapytać jak to 
się zmienia w poszczególnych latach, bo też jest brak porównania i odniesienia do 
poprzednich lat, czy nastąpił przyrost, czy spadek, czy jest stabilizacja jeśli chodzi o 
wydawane przez wydział przede wszystkim pozwolenia i zgłoszenia na budowę, zgłoszenia 
robót budowlanych, to są takie najbardziej interesujące rzeczy i pokazujące jaka jest 
koniunktura na terenie naszego Powiatu, na rynku budowlanym. 
 
Jerzy Filarowski 
W latach, jeśli mogę tak z biegu powiedzieć, poziom wydawanych pozwoleń mniej więcej na 
podobnym poziomie się kształtuje. Ten rok był bardziej obfity jeśli chodzi o ilość wydawanych 
pozwoleń i ilość przyjętych zgłoszeń rozpoczęcia budowy na obiekty które nie wymagają 
pozwolenia na budowę. Jeśli chodzi o takie tabelaryczne zestawienie to nie było takiego 
zamówienia także jeśli trzeba coś takiego zrobić, to przygotuję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.   
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Ad. 8/ Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych 
składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. (załącznik nr 7 do 
protokołu)       
 
Starosta odczytał informację. 
 
Ad.9/ Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o 
oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie 
powiatowym. (załącznik nr 8 do protokołu)       
 
Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Padewski odczytał informację. 
 
Ad.10/ „15 min. dla wyborców”  
 
Nikt  więcej nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Obecnych 16 radnych.  
 

Ad.11/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

-   ustalenia na rok 2017 wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 
usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 
pojazdu, 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXVI/113/2016 w sprawie ustalenia na rok 2017 wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów 
powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu, 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016 
 
Do sali wrócił radny Jerzy Wieczorek 
Obecnych 17 radnych. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 5  podjęła 
uchwałę Nr XXVI/114/2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na 
rok 2016 
 

   - odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej – Pana Witolda 
Rutkowskiego 

 



10 

 

Przewodniczący Rady  
W celu zrealizowania tej uchwały należy powołać komisje skrutacyjną, proszę zgłaszać 
radnych do komisji skrutacyjnej. 
  
Radny Wojewódka 
Chciałbym zgłosić kandydatury Pana Piotra Masłowskiego i Pana Andrzeja Znamirowskiego 
 
Przewodniczący Rady 
Jeśli można, po jednym proszę. 
 
Radny Wojewódka 
To Pana Piotra Masłowskiego. 
 
Radny Masłowski wyraził zgodę. 
 
Starosta  
Chciałbym zgłosić kandydaturę radnego Czesława Osieckiego  
 
Radny Osiecki wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady 
Kto jest za tym, ażeby w skład komisji skrutacyjnej wchodził Pan Piotr Masłowski? 
 

ZA – 16  P – 0  W – 1 
 

Przewodniczący Rady 
Drugą kandydaturą jest Pan Czesław Osiecki. Kto jest za tym, ażeby w skład komisji 
skrutacyjnej wchodził Pan Piotr Masłowski? 
 

ZA – 16  P – 0  W – 1 

 

Radny Buba  
Ja zgłaszam kandydaturę Pana Józefa Chabraszewskiego. 
 
Radny Chabraszewski wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Kto jest za tym, ażeby w skład komisji skrutacyjnej wchodził Pan Piotr Masłowski? 
 

ZA – 16  P – 0  W – 1 
 

Przewodniczący Rady 
Szanowni Państwo ja składam wniosek formalny, ażeby komisja skrutacyjna była 
trzyosobowa, czy są inne propozycje? Nie widzę. Kto jest za tym żeby komisja skrutacyjna 
była trzyosobowa? 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

Przewodniczący Rady 
Przegłosujemy cały skład komisji skrutacyjnej, aczkolwiek jest to formalność. Skład komisji 
skrutacyjnej: Pan Piotr Masłowski, Pan Józef Chabraszewski, Pan Czesław Osiecki, kto jest 
za tym aby komisję skrutacyjną reprezentowały te osoby?   
 

ZA – 16  P – 0  W – 1 
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Przewodniczący Rady 
Proszę komisję skrutacyjną o ukonstytuowanie się, a następnie  proszę o przedstawienie 

składu komisji skrutacyjnej. 

Ogłaszam 5 minut przerwy w celu ukonstytuowania się składu komisji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i poprosił Przewodniczącego 

komisji skrutacyjnej o przedstawienie zasad głosowania. 

Radny Chabraszewski – Przewodniczący komisji – Komisja skrutacyjna ukonstytuowała 
się w następujący sposób: Przewodniczący komisji – Józef Chabraszewski, członek komisji– 
Czesław Osiecki, członek komisji – Piotr Masłowski. Komisja skrutacyjna dokonała 
opieczętowania i podpisania 17 identycznych kart z tytułem „karta do głosowania dla 
odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej”, na karcie do głosowania są 
trzy rubryki: za odwołaniem, przeciw odwołaniu i wstrzymuję się od głosowania, skreślając 
pierwsza kratkę jesteśmy za odwołaniem Pana Przewodniczącego, drugą przeciw 
odwołaniu, trzecią wstrzymujemy się od głosu.  
 
Sekretarz 
Jeżeli jest głos wstrzymujący jest on ważny. Statut określa, bezwzględna większość to są 
mówiąc kolokwialnie więcej głosów „za” niż sumarycznie „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
czyli głosy wstrzymujące doliczają się do głosów przeciw. 
 
Radny Chabraszewski 
Jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli to przystąpimy do głosowania według listy obecności w 
kolejności alfabetycznej. 
 
Przewodniczący Rady 
Przed aktem głosowania chciałem oświadczyć, ze zgodnie ze statutem Powiatu pierwszy 
wiceprzewodniczący upoważniony do przejęcia obowiązków przewodniczącego podczas 
jego nieobecności oraz w przypadku odwołania jest Pan Daniel Padewski. 
 
Członek komisji skrutacyjnej – Piotr Masłowski odczytywał nazwiska radnych. 
 
Po rozdaniu kart do głosowania przez komisję skrutacyjną i spełnieniu przez radnych AKTU 
GŁOSOWANIA Wiceprzewodniczący Rady -Daniel Padewski  ogłosił  kilkuminutową 
przerwę w czasie której komisja skrutacyjna dokona przeliczenia głosów. 
 
Po przerwie Przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Chabraszewski odczytał 
protokół z głosowania tajnego, przeprowadzonego dla odwołania Przewodniczącego Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej (załącznik nr 9 do protokołu) 
 
Radny Chabraszewski 
W związku z powyższym Rada Powiatu w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę w sprawie 
odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej – uchwała nr XXVI/15/2016 
przy następującym głosowaniu: 
 

ZA – 16 P – 0 W – 0  jeden  głos nieważny 
 

Radny Rutkowski 
Dziękuję komisji za pracę Szanowni Państwo, Panie Starosto, wysoka Rado, osoby obecne 
na sali miałem zaszczyt reprezentować Radę Powiatu przez ostatnie 5 lat w grudniu 
minęłoby 5 lat, to jest dość długi okres, uważam, że w tym okresie Rada funkcjonowała... 
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Radna Mikła  
6 lat, całą tamtą kadencję i teraz dwa lata, 6 lat. 
 
Radny Rutkowski 
W grudniu dwa lata minęło? Czyli 6. Przepraszam czas leci, myślę że w tym czasie sporo 
zrobiono. Rada funkcjonowała w moim odczuciu  przyzwoicie, wynik wyborów i stanowisko 
radnych no jest takie jakie zostało określone w uchwale. Ja jeszcze raz chciałbym 
podziękować za te 6 lat pracy. Dalej będę radnym może w niektórych przypadkach ten 
kombinezon Przewodniczącego w jakimś sensie mnie krepował, teraz myślę, ze w wielu  
przypadkach będzie mi wygodniej siedzieć tam gdzieś jeszcze miejsce muszę sobie 
poszukać na sali. Ale jeszcze raz chciałem serdecznie podziękować. Jednocześnie chciałem 
zaapelować ażeby nowo wybrany przewodniczący i Rada wzięła pod uwagę to co 
powiedziałem na początku, że w wielu przypadkach nie powinniśmy prać pod uwagę  
interesu partykularnego tylko patrzeć na to co jest ważne dla Powiatu to co jest ważne dla 
Rady. W tej chwili w moim odczuciu najważniejsze jest przyjęcie budżetu na 2017 rok na 
sesji grudniowej. Oczywiście wystąpiły  pewne swary, pewne sytuacje które doprowadziły  do 
tego, że zostałem odwołany z funkcji Przewodniczącego. No ale w życiu nic nie jest wieczne 
dlatego też ja ani się nie gniewam na nikogo, ani nie mówię że będę robił to czy owo, dalej 
będę radnym powiatu i będę się starał pracować dla dobra tej Rady, dla  wizerunku Rady. Ja 
będąc radnym uczestniczyłem we wszystkich Zarządach nie po to żeby zajmować  miejsce, 
tylko po to żeby wiedzieć co się dzieje, tutaj zarzucano mi, że komentuję niektóre sprawy ale 
byłem w kursie dzieła i wiedziałem co się dzieje. Uczestniczyłem też w sesjach na wyjeździe 
prawie we wszystkich sesjach byłem w Malczycach jako, że tam nie było przedstawiciela  
Rady, albo był ale nie uczestniczył w związku z tym czułem się w obowiązku uczestniczyć w 
tych sesjach. W Kostomłotach byli uprzywilejowani mieli członka Zarządu, mieli  Sekretarza,   
Skarbnika. Udanin we wszystkich sesjach uczestniczył Wicestarosta w związku z tym  byłem 
tam ale nie na co dzień. Jeszcze raz chciałem serdecznie podziękować i życzę nowemu  
Przewodniczącemu owocnych obrad i wszystkiego dobrego z okazji nowego roku i świat 
gdzie jako Przewodniczący nie będą mógł już złożyć tych życzeń. Oczywiście będę je mógł 
złożyć w innej formie ale już nie jako Przewodniczący. Jeszcze raz serdecznie dziękuję 
wszystkim za współpracę. 
 
Radny Buba 
Chciałem serdecznie podziękować w imieniu Klubu „Wspólnie dla Powiatu” Panu 
Przewodniczącemu za sześcioletnią pracę na stanowisku Przewodniczącego Rady. 
Oczywiście praca w samorządzie Pana Rutkowskiego trwała dłużej. Ja muszę powiedzieć, 
że uczestniczę już 26 lat w pracach samorządu od roku 1990 i jest to drugi przypadek tak 
sprawnego prowadzenia sesji i obrad przez Pana Witolda Rutkowskiego. Chciałem 
powiedzieć, że pełnił tę funkcje wzorowo, z zaangażowaniem, przebywał tutaj, był prawie na 
każdym posiedzeniu Zarządu, swoje ewentualne uwagi na ile to możliwe zgłaszał, także  nie 
wiem, trudno będzie dorównać tak dobrej pracy jak do tej pory pełnił ją Pan Witold 
Rutkowski. Serdecznie dziękuję gratuluję życzę wszystkiego dobrego Panie 
Przewodniczący.   
 
Starosta 
Ja w imieniu własnym jako Starosty Powiatu Średzkiego, jako radnego, jako młodszy kolega 
Witolda Rutkowskiego chciałem podziękować za te 6 lat, skupię się na ostatnich dwóch 
latach tej kadencji tego kształty rady. dziękuję za zaangażowanie za wkład wniesiony w 
sprawne prowadzenie do tej pory wszystkich posiedzeń rady. Potwierdzam to co Pan radny 
Kazimierz Buba powiedział to było sprawne i profesjonalne. Rozumiem też sytuację  kontekst 
całego tego wydarzenia i muszę powiedzieć, że jestem pod wrażeniem postawy Pana 
Przewodniczącego. Zakomunikowania na początku sesji przed podjęciem porządku  obrad, 
jeszcze nie spotkałem się, chociaż nie mam takiego stażu pracy w samorządzie, by 
namawiać do odwołania w tym punkcie akurat swojej osoby. Rozumiem kontekst, rozumiem 
sytuację, za to chciałem podziękować i za ten profesjonalizm i posiedzenia dalej są otwarte 
jak Państwo wiecie. Panie Przewodniczący, Witku zawsze możesz brać w nich udział. 
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Pracujemy dalej bo przed nami dwa lata, duże inwestycje  i za to dziękuję i proszę też o 
więcej. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja nie mogę tego nie powiedzieć, bo w poprzednich kadencjach kiedy byłem najczęściej w 
opozycji to uczestniczyłem też w posiedzeniach Zarządu są to gremia otwarte tak jak Rada, 
komisje gdzie mogą uczestniczyć wszyscy radni, wszyscy obywatele. Także ja przepraszam 
za dygresję, ale myślę Panie Starosto, zostaję dalej radnym dlatego też nasza współpraca 
będzie  nadal się kręcić. 
 
  - wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
Szanowni państwo jesteśmy w punkcie 11 poszerzonym o projekt uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady. Pytanie do Pana Sekretarza najpierw powołujemy komisję 
skrutacyjną czy najpierw kandydatury? 
 
Sekretarz 
Najpierw kandydacie, później komisja skrutacyjna może być ta sama, jeżeli Rada wyrazi 
zgodę.  
 
Wiceprzewodniczący Rady     
W takim bądź razie proszę o zgłaszanie kandydatur do wyboru Przewodniczącego Rady 
Powiatu. 
 
Radny Znamirowski 
Chciałbym zgłosić kandydaturę  na Przewodniczącego Rady Powiatu radną Małgorzatę 
Rachwalską jest to radna która zasiada już drugą kadencję w tej Radzie, w czasie 
zasiadania w tej Radzie była również Przewodniczącą jednej z komisji, nie? Myślę, że będzie 
to osoba, przede wszystkim jest to kobieta, która będzie swoją postawą swoim zachowanie 
przedstawiała nas na zewnątrz. 
 
Radna Rachwalska 
Wyraziła zgodę. 
 
Radny Buba 
W imieniu klubu radnych Wspólnie dla Powiatu zgłaszam kandydaturę 
Wiceprzewodniczącego Rady Pana daniela Padewskiego. Chce powiedzieć, że pozytywnie 
mnie zaskoczył od czasu kiedy się znamy, bo pracuje w Urzędzie Miasta i Gminy. Ale 
zaskoczył mnie tym, że potrafił zorganizować życie społeczno- kulturalne wsi Jastrzębce na 
niespotykaną skalę. Ja nie mogłem tam bywać, ale otrzymywałem wielokrotnie zaproszenia z 
udziałem tak znakomitych gości, że należy podziwiać i doceniać. Jest młody, rzutki myślę, że 
poradzi sobie  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Daniel Padewski  
Ja wyrażam zgodę. Mam pytanie do szanownej rady czy jeszcze mamy jakieś kandydatury? 
W związku z tym zamykam listę a teraz przegłosujemy zamknięciem listy. 
 
Kto jest za zamknięciem listy? 
 

Za – 17 P – 0 W – 0 
 
Sekretarz 
Panie Wiceprzewodniczący myślę, że dobrze byłoby przejść do wyboru komisji skrutacyjnej i 
zadać pytanie radnym czy są za przyjęciem poprzedniego składu komisji skrutacyjnej. 
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Wiceprzewodniczący Rady - Daniel Padewski  
Właśnie miałem zaproponować, czy szanowna Rada jest za powołaniem poprzedniej komisji 
skrutacyjnej w składzie Pan Masłowski Piotr, Pan Chabraszewski Józef i Pan Osiecki 
Czesław? 
 

Za – 17 P – 0 W – 0 
 

Wiceprzewodniczący Rady - Daniel Padewski  
Proszę komisję skrutacyjną o ukonstytuowanie się, a następnie  proszę o przedstawienie 

składu komisji skrutacyjnej. 

Ogłaszam 5 minut przerwy w celu ukonstytuowania się składu komisji. 
 
Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady - Daniel Padewski wznowił obrady i poprosił 
Przewodniczącego komisji skrutacyjnej o przedstawienie zasad głosowania. 
 
Radny Osiecki – Przewodniczący komisji skrutacyjnej – Komisja skrutacyjna 
ukonstytuowała się w następujący sposób: Przewodnicząca komisji – Czesław Osiecki, 
członek komisji – Józef Chabraszewski, członek komisji – Piotr Masłowski. Komisja 
skrutacyjna przygotowała 17 identycznych kart z tytułem „karta do głosowania dla wyboru 
Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej”, głosowanie odbędzie się w trybie 
tajnym.   Na karcie do głosowania na pozycji 1 jest Pani radna Małgorzata Rachwalska, na 
pozycji  2 Pan radny Daniel Padewski, obok jest kolumna „ZA” w której  albo przy Pani 
Małgorzacie Rachwalskiej albo przy Panu Danielu Padewskim należy postawić krzyżyk, 
ewentualnie znak  X, postawienie tego znaku poza tą kolumną jest jednoznaczne z 
oddaniem głosu nieważnego, czyli tylko przy jednym z kandydatów znak X. głosowanie 
odbędzie się w kolejności alfabetycznej. Czy jakieś pytania odnośnie głosowania? 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, w kwestii formalnej głosujemy tylko ZA przy jednym z kandydatów, 
nie ma głosowania przeciw lub wstrzymującego się, wybieramy jednego z kandydatów i 
jeden krzyżyk możemy postawić? 
 
Radny Osiecki – Przewodniczący Komisji skrutacyjnej   
Tak, postawienie tego znaku o którym mówiliśmy w kolumnie z nazwą „ZA” przy danym 
kandydacie jest równoznacznie z oddaniem prawidłowego znaku, z oddaniem głosu Za 
postawienie gdziekolwiek indziej lub w  obydwu wierszach tego znaku jest głosem 
nieważnym. Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeśli nie to proszę o odczytywanie nazwisk 
radnych. 
 
Po rozdaniu kart do głosowania przez komisję skrutacyjną i spełnieniu przez radnych AKTU 
GŁOSOWANIA Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Padewski ogłosił  kilkuminutową 
przerwę w czasie której komisja skrutacyjna dokona przeliczenia głosów. 
 
Po przerwie Przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Osiecki odczytała protokół z 
głosowania tajnego, przeprowadzonego dla podjęcia uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej (załącznik nr 10) 
 
Radny Osiecki 
W związku z powyższym Rada Powiatu w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej – uchwała nr XXVI/16/2016 
 
Przewodniczącym Rady Powiatu w Środzie Śląskiej został Pan Daniel Jarosław 
Padewski następującym stosunkiem głosów: 
 

ZA – 10   P – 7 
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Przewodniczący Rady- Daniel Padewski 
Dziękuję szanownej komisji, szanowna Rado dziękuję za zaufanie, dziękuję radnym którzy 
głosowali na mnie, którzy nie głosowali. Liczę że będziemy wspólnie działać, wspólnie 
pracować. I mam nadzieję, że się sprawdzę i godnie będę reprezentował powiat. W związku 
z tym że nie mogę pełnić funkcji Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady w myśl 
ustawy o samorządzie powiatowym składam rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego i 
wnoszę jako Przewodniczący Rady wniosek o rozszerzenie dzisiejszego porządku obrad o 
projekt uchwały o przyjęcie mojej rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu.  
 
Radny Wojewódka 
Pytanie w kwestii formalnej do prawników i do Pana Sekretarza przede wszystkim, czy w 
związku z tym, że nie została złożona rezygnacja przed wyborem, przed głosowaniem czy 
ten wybór jest ważny w takiej sytuacji. 
 
Sekretarz 
Proszę Pana, w momencie kiedy już został  wybrany taką  sytuację przećwiczyliśmy bodajże 
przed sześcioma czy dziesięcioma laty w Gminie Środa Śląska. Przypomnę, że tam 
ówczesny Przewodniczący Rady zrezygnował ze stanowiska, bo miał być powołany jako 
Burmistrz  i jednocześnie nie został wybrany. Zgodnie ze stanowiskiem Nadzoru Wojewody 
sprzed laty uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, w związku z powyższym po wyborze 
może radny złożyć taką  zrezygnować  i ta uchwała jest zarówno jedna jak i druga będzie 
miała moc obowiązującą z dniem dzisiejszym, bez określenia tego czasookresu co do 
powiedzmy pewnych zdarzeń. Także w tym momencie Pan Daniel Padewski złożył 
rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego i w trybie art. 14 ust. 2 który właśnie przytoczył 
proponuje rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie rezygnacji z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Radny Wojewódka 
Ale w tej chwili mamy taką sytuację, że Pan radny jest równocześnie Przewodniczącym i 
Wiceprzewodniczącym stąd moje pytanie, czy nie powinien swojej rezygnacji złożyć przed 
głosowaniem, czy nie powinna być przegłosowana przed głosowaniem? 
 
Sekretarz 
Jedna uchwała jak i druga czyli w zakresie uchwały którą podjęliście Państwo poprzez 
głosowanie czyli o wyborze na stanowisko Przewodniczącego Rady jak i uchwały w sprawie 
przyjęcia rezygnacji z  funkcji Wiceprzewodniczącego obie uchwały wchodzą w życie z 
dniem podjęcia i nie ma takiej możliwości żeby one były sprzeczne. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Sekretarzu, czyli teraz będziemy głosować nad projektem uchwałą. 
 
Sekretarz 
Nie, najpierw nad zmianą porządku obrad, przypomnę, że zgodnie z artykułem bodajże 14 
ustawy o samorządzie powiatowym, zmiana może nastąpić bezwzględną większością 
głosów. 
 
Joanna Haligowska 
Art. 15 ust. 2. 
 
Sekretarz 
Art. 15 ust. 2 dopiero po przyjęciu zmienionego  porządku obrad podejmiemy uchwałę w 
trybie uchwały jawnej zwykłą większością głosów o przyjęciu rezygnacji z funkcji 
Wiceprzewodniczącego. 
 
Przewodniczący Rady 
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Szanowna Rada wnoszę o rozszerzenie dzisiejszego porządku obrad w punkcie 11 o projekt 
uchwały o przyjęcie mojej rezygnacji, kto jest za rozszerzeniem porządku obrad? 
 

ZA - 13 P – 0 W – 4 
 

- przyjęcia rezygnacji  Pana Daniela Jarosława Padewskiego z funkcji 

Wiceprzewodniczącego  Rady Powiatu w Środzie Śląskiej    
 
Sekretarz 
Art. 14 ust. 5 „W przypadku rezygnacji przewodniczącego lub  wiceprzewodniczącego rada 
podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia tej rezygnacji zwykłą większością głosów, nie 
później niż w ciągu jednego miesiąca od dnia złożenia rezygnacji.” Zasadą jest w ustawie o 
samorządzie powiatowym głosowanie jawne, chyba że wprost ustawa wskazuje głosowanie 
tajne, w tym przypadku nie ma zapisu, w związku z tym stosujemy głosowanie jawne. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy otrzymamy projekt uchwały o rezygnacji? 
 
Sekretarz 
Tak, proszę o 5 minut przerwy.   
 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Obecnych 16 radnych.  
 
Przewodniczący Rady 
Proszę o rozdanie projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Halina Mikła odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 0; W - 5  
podjęła uchwałę Nr XXVI/117/2016 w sprawie   przyjęcia rezygnacji  Pana Daniela 
Jarosława Padewskiego z funkcji Wiceprzewodniczącego  Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej             
 
Ad. 10/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Wojewódka 
Ja kilkakrotnie dopytywałem o stan obiektów mostowych na terenie Powiatu, dostałem 
pewne informacje. Natomiast w materiałach, które dopiero dostaliśmy na dzisiejszą sesję, 
czy na komisję budżetową pojawiła się taka informacja, że w roku 2013 był robiony przegląd 
szczegółowy obiektów mostowych, domyślam się, że nie wszystkich tylko części. W związku 
z tym poprosiłbym o uzupełnienie tych moich interpelacji o te dokumenty z tego przeglądu, 
czy przeglądów, nie wiem ile tych obiektów jest, bo tu nie jest wymienione.      
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Ad. 11/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 12/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Sesja Rady Powiatu odbędzie się 30 grudnia o godzinie 14.00, natomiast komisje dzień 
wcześniej w czwartek. Szanowni Państwo w związku z tym, że przed nami święta Bożego 
Narodzenia składam w imieniu swoim zdrowych spokojnych świąt dla Szanownej Rady, dla 
Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, Pana Burmistrza, kierowników, dyrektorów 
jednostek zdrowych spokojnych radosnych świąt, oby nam się darzyło w Nowym Roku.      
 
Ad. 13/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXVI w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Daniel Padewski 

 


